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Protokół Nr  I/18 

z  I  s e s j i  Rady Gminy Działdowo, zwołanej przez Komisarza Wyborczego  

w Elblągu II. 

Sesja odbyła się w dniu 23 listopada 2018 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy  

w Działdowie. 

Ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 osób, w Sesji zgodnie z załączoną listą obecności                           

uczestniczyło 14 radnych. 

Sesja odbyła się w godzinach 1000-1230. 

Spoza Rady w Sesji uczestniczyli: 

Paweł Cieśliński    - Starosta Działdowski 

Marian Brandt     - Wicestarosta Działdowski 

Dariusz Frejnik    - Radny Rady Powiatu Działdowskiego 

Karol Bojarowski    - Przedstawiciel W-M Izby Rolniczej 

 

Mirosław Zieliński    - Wójt Gminy 

Jan Świniarski     - Sekretarz Gminy 

Beata Antoszewska               - Skarbnik Gminy 

Danuta Smereczyńska   - Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Zdrowia 

Grzegorz Małachowski - Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, 

Planowania Przestrzennego, Gospodarki 

Gruntami i Ochrony Środowiska  

Mariusz Margalski                                    - Kierownik Referatu Rozwoju, Promocji, 

Inwestycji i Zamówień Publicznych 

Katarzyna Trąbińska - Komendant Straży Gminnej, Przewodnicząca 

Gminnej Komisji Wyborczej 

Andrzej Graszk - Wiceprzewodniczący Gminnej Komisji 

Wyborczej 

Tadeusz Szeremeta - Komendant Gminny OSP 

Mieczysława Skała    - Kierownik Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu 

Kamila Piotrowska - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy      

Społecznej 

Sołtysi z terenu Gminy Działdowo, dyrektorzy szkół. 

Media lokalne, mieszkańcy. 
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Ad. pkt 1 

Zgodnie z art. 20 ust. 2c ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym otwarcia 

obrad dokonała najstarsza wiekiem radna, t.j. Pani Krystyna Roman, która powitała 

uczestników sesji i na podstawie listy obecności radnych stwierdziła prawomocność obrad.   

 

Ad.pkt 2 

Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej w Działdowie Katarzyna Trąbińska  

w imieniu swoim jak i pozostałych członków Gminnej Komisji Wyborczej złożyła gratulacje 

wszystkim wybranym w wyborach zarządzonych na dzień 21 października 2018 roku, po 

czym wręczyła radnym zaświadczenia o wyborze. 

 

Ad.pkt 3.  

Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej w Działdowie Katarzyna Trąbińska 

wręczyła zaświadczenie o wyborze nowo wybranemu Wójtowi Gminy Panu Mirosławowi 

Zielińskiemu.  

  

Ad. pkt 4 

W tym punkcie przystąpiono do złożenia ślubowania przez radnych.  

Prowadząca  obrady Krystyna Roman poprosiła wszystkich o powstanie a następnie 

odczytała rotę ślubowania: 

„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 

radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy 

i jej mieszkańców”,  

po czym kolejno wywołani radni przez najmłodszego wiekiem radnego Mateusza 

Wiszowatego,  zgodnie z art. 23a ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym wypowiadali słowo 

„ślubuję” bądź „ślubuję” z dodaniem zdania :„ Tak mi dopomóż Bóg”. 

- Pani Banaś Katarzyna Joanna: ślubuję 

- Pani Chojnacka Ewa Jadwiga: ślubuję, Tak mi dopomóż Bóg 

- Pan Chyliński Krystian: ślubuję, Tak mi dopomóż Bóg 

- Pan Doliński Krzysztof: ślubuję, Tak mi dopomóż Bóg 

- Pan Giesek Mariusz Jan: ślubuję, Tak mi dopomóż Bóg 

- Pani Gietka Anna: ślubuję, Tak mi dopomóż Bóg 

- Pani Krysiak Elżbieta: ślubuję 

- Pani Lemańska Sylwia: ślubuję, Tak mi dopomóż Bóg 

- Pani Roman Krystyna: ślubuję, Tak mi dopomóż Bóg 

- Pani Stachewicz Ewa: ślubuję, Tak mi dopomóż Bóg 
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- Pan Szudrewicz Jacek Kazimierz: ślubuję, Tak mi dopomóż Bóg 

- Pan Świerczewski Zdzisław Jerzy: ślubuję, Tak mi dopomóż Bóg 

- Pani Wasiak Krystyna: ślubuję, Tak mi dopomóż Bóg 

- Pan Wiszowaty Mateusz: ślubuję, Tak mi dopomóż Bóg 

Ślubowanie złożyli wszyscy radni. 

 

Ad. pkt 5 

Prowadząca obrady K.Roman poinformowała, że objęcie obowiązków przez Wójta 

następuje z chwilą złożenia ślubowania wobec Rady Gminy,  prosząc następnie o złożenie 

ślubowania przez Wójta Gminy Pana Mirosława Zielińskiego.  

Pan Mirosław Zieliński złożył ślubowanie, powtarzając za Prowadzącą obrady K.Roman 

słowa: 

Obejmując urząd wójta gminy, uroczyście ślubuję, że dochowam wierności prawu,  

a powierzony mi urząd, sprawować będę tylko dla dobra publicznego i pomyślności 

mieszkańców gminy 

Tak mi dopomóż Bóg 

 

W tym miejscu przystąpiono do ustalenia porządku obrad. 

Prowadząca Obrady –Krystyna Roman przedstawiła  porządek obrad przygotowany przez 

zwołującego I sesję Komisarza Wyborczego w Elblągu II, w brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji przez najstarszego wiekiem radnego obecnego na sesji  

i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Wręczenie radnym zaświadczeń o wyborze. 

3. Wręczenie Wójtowi zaświadczenia o wyborze. 

4. Złożenie ślubowania przez radnych. 

5. Złożenie ślubowania przez Wójta. 

6. Zamknięcie sesji. 

Prowadząca obrady K.Roman poinformowała, że Postanowienie Komisarza dopuszcza 

możliwość rozszerzenia porządku obrad I sesji, wnioskując następnie o wprowadzenie do 

porządku dzisiejszej sesji następujących punktów: 

Po punkcie 5 dodać punkt 6 i 7:   

6. Wybór Przewodniczącego Rady Gminy Działdowo, 

7. Wybór Wiceprzewodniczących Rady Gminy Działdowo,  

oraz punkt 6. Zamknięcie sesji oznaczyć jako punkt 8.  

Prowadząca obrady K.Roman zapytała, czy ktoś z państwa radnych chce zabrać głos  

w sprawie przedstawionego porządku obrad.  



4 

 

Innych wniosków nie zgłoszono, wobec czego przystąpiono do głosowania nad 

proponowanymi zmianami: 

 

Rada gminy jednogłośnie tj.14 głosami „za”  przyjęła wniosek w sprawie wprowadzenia do 

porządku obrad punktu 6 w brzmieniu: „6. Wybór Przewodniczącego Rady Gminy 

Działdowo”. 

/ imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Rada gminy jednogłośnie tj.14 głosami „za”  przyjęła wniosek w sprawie wprowadzenia do 

porządku obrad punktu 7 w brzmieniu: „7. Wybór Wiceprzewodniczących Rady Gminy 

Działdowo” 

/ imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu/. 

Następnie Radna Senior K.Roman odczytała  porządek sesji po uwzględnieniu przyjętych 

zmian: 

1.Otwarcie sesji przez najstarszego wiekiem radnego obecnego na sesji  

i stwierdzenie jej prawomocności. 

2.Wręczenie radnym zaświadczeń o wyborze. 

3.Wręczenie Wójtowi zaświadczenia o wyborze. 

4.Złożenie ślubowania przez radnych. 

5.Złożenie ślubowania przez Wójta. 

6.Wybór Przewodniczącego Rady Gminy Działdowo, 

7. Wybór Wiceprzewodniczących Rady Gminy Działdowo,  

8.Zamknięcie sesji. 

zarządzając następnie głosowanie w sprawie przyjęcia przedstawionego porządku obrad. 

Rada gminy jednogłośnie przyjęła proponowany porządek obrad I Sesji tj.14 głosami „za” 

/ imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu/. 
 

Ad. pkt 6 

Prowadząca obrady K.Roman: Szanowni Państwo, zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy  

o samorządzie gminnym – rada gminy wybiera ze swego grona przewodniczącego 

bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady, 

w głosowaniu tajnym.   

Proponuję następujące procedowanie w tym punkcie:   

1) zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady Gminy, 

2) powołanie Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia głosowania, 

3) przyjęcie regulaminu głosowania, 

4) przeprowadzenie tajnego głosowania, 
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        1) 

Radny Mateusz Wiszowaty: szanowni Państwo, na Przewodniczącą Rady Gminy proponują 

panią Krystynę Wasiak. Pani Krystyna jest wieloletnią radną Rady Gminy, jest działaczką 

społeczną, szanowaną osobą.  Myślę, że jest odpowiednią osobą do pełnienia tej ważnej 

funkcji.             

Prowadząca obrady K.Roman zapytała radną Krystynę Wasiak czy wyraża zgodę na 

kandydowanie. 

Radna Krystyna Wasiak wyraziła zgodę. 

Prowadząca obrady  K.Roman zapytała czy są inne kandydatury na przewodniczącego 

rady. 

Nie zgłoszono innych kandydatur w związku, z czym, Prowadząca obrady K.Roman 

zarządziła głosowanie nad zamknięciem listy kandydatów na Przewodniczącego Rady 

Gminy.  

Za zamknięciem listy kandydatów głosowało 14 radnych, przeciw 0, wstrzymujących się 0.  

/ imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik   do protokołu/. 

 

2)  

Prowadząca obrady  K.Roman poprosiła o zgłaszanie radnych na członków Komisji 

Skrutacyjnej, powoływanej w celu przeprowadzenia głosowania. Przypomniała, że osoby 

kandydujące nie mogą wchodzić w skład Komisji Skrutacyjnej.  

Na członków Komisji Skrutacyjnej zaproponowano następujących radnych: 

- radny Mariusz Giesek /zgłoszony przez radnego J.Szudrewicz/ 

- radny Krzysztof Doliński /zgłoszony przez radnego M.Wiszowatego/ 

- radny Krystian Chyliński / zgłoszony przez radną K.Roman/ 

Radna Senior K. Roman zapytała poszczególnych radnych, czy wyrażają zgodę na 

członkostwo w Komisji Skrutacyjnej. 

Wskazani radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej. 

Następnie Prowadząca obrady K.Roman  zapytała, czy radni wnoszą uwagi do 

proponowanego składu Komisji Skrutacyjnej. 

Wobec braku uwag, Prowadząca obrady K.Roman zarządziła głosowanie nad powołaniem 

Komisji Skrutacyjnej w proponowanym składzie.  Jednogłośnie, tj.14 głosami „za”  powołano 

Komisję Skrutacyjną w składzie: 

- Mariusz Giesek  

- Krzysztof Doliński 

- Krystian Chyliński 
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/ imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Prowadząca obrady K.Roman o godz. 10.25 ogłosiła 15 -minutową przerwę w obradach 

dla ukonstytuowania się Komisji Skrutacyjnej, przygotowania regulaminu głosowania oraz 

kart do głosowania. 

O godz. 10.35   Radna Senior wznowiła I Sesję Rady Gminy Działdowo. 

 

       3) 

Radna Senior K.Roman poprosiła Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej  

o przedstawienie regulaminu głosowania. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej K.Chyliński odczytał regulamin głosowania 

/regulamin głosowania stanowi załącznik do protokołu/. 

Prowadząca obrady zapytała, czy są jakieś uwagi do przedstawionego regulaminu. 

Wobec braku uwag zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia proponowanego regulaminu. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 14 głosami „za” przyjęła regulamin głosowania. 

/ imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu/. 
 

Prowadząca obrady poprosiła radną K.Wasiak - kandydatkę na Przewodniczącą Rady -  

o autoprezentację a następnie radnych o zadawanie pytań.  

Radna Krystyna Wasiak: od kilku lat jestem aktywną emerytowaną nauczycielką,  drugą 

kadencję radną oraz sołtysem. Myślę, że sprostam zadaniom.  

 

      4) 

Prowadząca obrady K.Roman poprosiła Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej  

o wyczytywanie z listy obecnych radnych, a następnie wyczytanego radnego/ą o odebranie  

od komisji karty do głosowania, oddanie głosu i wrzucenie karty do urny. 

Po przeprowadzeniu głosowania prowadząca obrady K.Roman ogłosiła ponowną 

pięciominutową przerwę w celu ustalenia przez Komisję Skrutacyjną wyników głosowania. 

Po przerwie Radna Senior - K.Roman poprosiła Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej  

o odczytanie protokołu z wyborów Przewodniczącego Rady.  

Radny K.Chyliński– Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół z wyborów, 

przedstawiając wyniki głosowania, na podstawie, których stwierdzono, że  radna Krystyna 

Wasiak w głosowaniu tajnym otrzymała 14 głosów poparcia „TAK” i tym samym została 

wybrana  na Przewodniczącą Rady Gminy. 

Protokół Komisji Skrutacyjnej wraz z kartami do głosowania stanowią załącznik  

do protokołu. 
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Prowadząca obrady K.Roman stwierdziła, że rada gminy podjęła uchwałę  

w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Działdowo. Następnie odczytała treść 

uchwały  / Uchwała stanowi załącznik  do protokołu/ 

 

Radna K.Roman złożyła gratulacje radnej K.Wasiak, wybranej na Przewodniczącą Rady 

Gminy Działdowo i poprosiła o dalsze  prowadzenie obrad. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak: Szanowni państwo jest mi niezmiernie miło,  

że zaufaliście mi i wybraliście mnie na Przewodniczącą Rady.  Jest to dla mnie ogromny 

zaszczyt a jednocześnie wielkie wyzwanie, ale nie tylko przede mną, również przed radnymi, 

sołtysami, pracownikami naszej gminy, którzy będą wspólnie ze mną pracować na rzecz 

mieszkańców naszej gminy Działdowo.  

 

Ad. pkt 7 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że zgodnie z paragrafem 13 Statutu 

Gminy – rada gminy wybiera ze swego grona dwóch wiceprzewodniczących bezwzględną 

większością głosów w obecności, co najmniej połowy ustawowego składu rady,  

w głosowaniu tajnym.  

Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak zaproponowała następujące procedowanie w tym 

punkcie:  

        1) zgłaszanie kandydatów na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Gminy, 

        2) powołanie Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia glosowania, 

        3) przyjęcie regulaminu głosowania, 

        4) przeprowadzenie tajnego głosowania, 

 1) 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o zgłaszanie kandydatów na funkcję 

wiceprzewodniczących rady.  

 

Radna K.Banaś zgłosiła kandydaturę radnej Krystyny Roman  na Wiceprzewodniczącą Rady 

Gminy.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak  zapytała radną Krystynę Roman czy wyraża zgodę na 

kandydowanie. 

Radna  K.Roman wyraziła zgodę. 

Radny  M.Giesek zgłosił kandydaturę radnej Ewy Chojnackiej na Wiceprzewodniczącą 

Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak zapytała czy radna Ewa Chojnacka wyraża zgodę na 

kandydowanie. 
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Radna E.Chojnacka  wyraziła zgodę. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak zapytała czy są inne kandydatury na 

Wiceprzewodniczących Rady Gminy. 

Innych kandydatur nie zgłoszono, w związku z czym, Przewodnicząca K.Wasiak                    

zarządziła głosowanie nad zamknięciem listy kandydatów na Wiceprzewodniczących Rady 

Gminy. Za zamknięciem listy głosowało 14 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

/ imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu/. 
 

      2) 

Przystąpiono do powołania trzyosobowej Komisji Skrutacyjnej.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o zgłaszanie kandydatów na członków Komisji 

Skrutacyjnej, powoływanej w celu przeprowadzenia głosowania. Przypomniała, że osoby 

kandydujące nie mogą wchodzić w skład Komisji Skrutacyjnej.  

Na członków Komisji Skrutacyjnej zaproponowano następujących radnych: 

- radna Elżbieta Krysiak /zgłoszona przez radną K.Roman/ 

- radny Mariusz Giesek /zgłoszony przez radnego J.Szudrewicza/ 

- radna Ewa Stachewicz / zgłoszona przez radnego M.Wiszowatego/ 

Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak zapytała poszczególnych radnych czy wyrażają 

zgodę na członkostwo w Komisji Skrutacyjnej. 

Wskazani radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej.  

Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak zapytała radnych o uwagi do proponowanego 

składu Komisji Skrutacyjnej.  

Wobec braku uwag, Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad proponowanym 

składem Komisji Skrutacyjnej, w wyniku, którego jednogłośnie tj.14 głosami „za” powołano 

Komisję Skrutacyjną w składzie: 

- Elżbieta Krysiak 

- Mariusz Giesek 

- Ewa Stachewicz 

/ imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak o godz.11.10 ogłosiła 15- minutową przerwę w obradach 

dla ukonstytuowania się Komisji Skrutacyjnej, przygotowania regulaminu głosowania oraz 

kart do głosowania.  

O godz. 11.25 Przewodnicząca Rady  wznowiła I Sesję Rady Gminy Działdowo. 
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     3) 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej  

o przedstawienie regulaminu głosowania. 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej E.Krysiak odczytała regulamin głosowania.   

Przewodnicząca Rady K.Wasiak zapytała, czy są jakieś uwagi do przedstawionego 

regulaminu głosowania. 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec braku uwag, Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia 

proponowanego regulaminu głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj.14 głosami „za” przyjęła regulamin głosowania. 

/ imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do protokołu/. 

 

W tym miejscu Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła kandydatów o zabranie głosu, jeśli jest 

taka wola /w porządku alfabetycznym/ a następnie radnych o zadawanie pytań. 

Jako pierwsza głos zabrała radna Ewa Chojnacka: 

Witam Państwa bardzo serdecznie, nazywam się Ewa Chojnacka, mieszkam w Księżym 

Dworze. Zostałam radną za co państwu serdecznie dziękuję. Wiele lat uczestniczę w życiu 

szkoły i świetlicy. Myślę, że większość z państwa mnie zna. Będę starała się wszystko, 

zgodnie  z prawem realizować, abyście państwo byli ze mnie zadowoleni. 

Następnie głos zabrała radna K.Roman: Krystyna Roman, jestem mieszkańcem Uzdowa, 

Sołtysem dwunasty rok- trzecią kadencję. Chciałabym nadal pozostać dobrą twarzą mojej 

miejscowości a także gminy Działdowo.  

      4) 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej  

o wyczytywanie z listy obecnych radnych, a następnie wyczytanego radnego/ą o odebranie  

od komisji kart do głosowania, oddanie głosu i wrzucenie kart do urny. 

Po przeprowadzeniu głosowania Przewodnicząca Rady K.Wasiak  o godzinie 11.50 ogłosiła 

dziesięciominutową przerwę w celu ustalenia przez Komisję Skrutacyjną wyników 

głosowania. 

Po przerwie Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącą Komisji 

Skrutacyjnej o odczytanie protokołu Komisji Skrutacyjnej z wyborów 

Wiceprzewodniczących Rady.  

Radna E.Krysiak– Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej odczytała protokół Komisji 

Skrutacyjnej, przedstawiając wyniki głosowania, na podstawie, których stwierdzono, że  

w głosowaniu tajnym: 
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-  radna   Ewa Jadwiga Chojnacka uzyskała  11 głosów poparcia „TAK”. 

-  radna   Krystyna Roman  uzyskała 12 głosów poparcia „TAK”, 

Kandydatki uzyskały wymaganą liczbę głosów, w związku z czym zostały wybrane na 

Wiceprzewodniczące Rady Gminy. 

Protokół Komisji Skrutacyjnej wraz z kartami do głosowania stanowią załącznik  

do protokołu. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak  stwierdziła, że rada gminy podjęła uchwałę  

w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Rady Gminy Działdowo. Następnie odczytała 

treść uchwały / Uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak  udzieliła głosu Wójtowi Gminy – M. Zielińskiemu. 

Wójt Gminy M.Zieliński: Panowie Starostowie, Pani Przewodnicząca, Szanowni państwo:  

na wstępnie chciałbym Państwu podziękować za wielkie wsparcie, które towarzyszyło 

podczas wyborów, dziękuję wszystkim, którzy mnie wspierali, a w szczególności dziękuję 

mojej rodzinie, która jest tu dzisiaj z nami. Chciałbym pogratulować wszystkim, przede 

wszystkim panom Starostom,  Panu Staroście Cieślińskiemu, który był Wójtem poprzedniej 

kadencji,  zastępcy panu Marianowi Brandt . Oczywiście gratuluję wszystkim radnym.  

Proszę państwa, chciałbym pokrótce w kilku zdaniach powiedzieć, co chciałbym w tej gminie 

zrobić. Mam nadzieję, że rada będzie mnie w tym wspierała, w tym co wymyślimy, co będzie 

potrzebne do realizacji. Myślę, że państwo będziecie też mi podpowiadali. Mam nadzieję, że 

współpraca z państwem ułoży się dobrze, że wszyscy będą ze mną współpracowali. Będę 

robił wszystko, abyście mnie jak najlepiej oceniali, abyśmy jak najwięcej dla gminy zrobili. 

Proszę państwa, priorytetem w tej gminie na pewno będą drogi. Klimat się zmienia, mrozy 

przychodzą późno więc błoto jest duże. Mam nadzieję, że będziemy kłaść nacisk przede 

wszystkim na drogi lokalne. Chciałbym skorzystać z programu rządowego, w którym 

państwo obiecuje miliardy  na drogi. Wiecie Państwo jakie drogi są na terenie Burkatu, Filic, 

Komornik. Następnymi drogami są drogi powiatowe w kierunku Petrykóz, w kierunku Turzy. 

Mam wielką nadzieję na współpracę z panem Starostą i panem Wicestarostą, że będą mnie 

wspierali i pomagali a drogi, które wymagają remontu będą robione. Składam obietnice panie 

Starosto, że jeśli będzie potrzeba też coś na pewno dołożymy i odwrotnie. Myślę, że rada też 

się z tym zgodzi i kiedy będziemy robili drogi powiatowe czy gminne będziemy razem 

współpracowali. Jeżeli chodzi o drogi krajowe, rozmawiałem z panem Starostą  

i Wicestarostą, że wybierzemy się do pana Marszałka odnośnie ciągu pieszo-rowerowego do 

Kisin. Dokumentacja jest zrobiona, nie wiemy czy zostało to przyjęte w budżecie  na przyszły  

rok, jeżeli nie, będziemy rozmawiać, aby jak najszybciej to wprowadzić. Oczywiście także 
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odcinek w stronę Uzdowa z ciągiem pieszo-rowerowym aż do Filic. Kolejną rzeczą jest 

kanalizacja. W projekcie budżetu gminy jest kanalizacja Filice. Mam nadzieję, że  

w następnym roku ją zrobimy. Jest wiele innych miejscowości, które jej nie mają. Mam taką 

myśl, aby Kurki, Księży Dwór, Kisiny odłączyć od miasta Działdowo. Kiedy przyłączamy 

się, mówi się, że będzie dobrze, będzie tanio ale okazuje się, że tak nie jest. Na pewno będę z 

panem Burmistrzem współpracował w tej kwestii. Jeśli będą środki musimy postawić 

oczyszczalnię bo koszty, które ponosimy są niesamowite, dopłacamy. Następna rzecz to 

modernizacja oczyszczalni ścieków. Będziemy chcieli, ale nie za własne pieniądze (pan 

kierownik wie, o tym aby poszukać programu), aby ją zmodernizować i doposażyć. Pan 

kierownik zamówił już pług do zakupionego ciągnika. Na pewno zostanie zlecone zadanie  

w postaci odśnieżania. Chciałbym, aby wiele rzeczy drobnych robił nasz GZUK, aby te środki 

na zewnątrz nie wypływały, abyśmy wiecznie do GZUKu nie dopłacali. Myślę, że trzeba 

poszukać środków na zakup koparki dla GZUK . W projekcie budżetu mamy kanalizację 

i wodę, więc chciałbym, aby te wszystkie krótkie odcinki jak i czyszczenie rowów 

wykonywał nasz zakład. Będę prosił państwa radnych o wsparcie, abyśmy znaleźli pieniądze  

i zakupili sprzęt dla Gzuku. Kolejna rzecz to oświetlenie. Wiecie państwo, że energia 

podrożeje około 30% . Chciałbym wymienić więc oświetlenie na ledowe. Nie wiem jeszcze  

w jaki sposób. Jestem umówiony z Wójtem Gminy Kozłowo, gdzie takie oświetlenie w całej 

gminie zrobiono. Następna sprawa to Ośrodek Zdrowia w Uzdowie. Chciałbym powrócić do 

rozmów z Rybnem, które prowadzili obecny pan Starosta, pan Sekretarz. Może powrócimy 

do tych rozmów, aby przejęli ośrodek, żebyśmy nie ponosili kosztów i aby była większa ilość 

specjalistów w ośrodku. 

Budowa świetlic, są głosy, że mamy za dużo świetlic, za dużo ludzi pracuje. Myślę, że muszą 

być świetlice, są to ośrodki kultury w miejscowościach. Praktycznie mamy wszędzie 

świetlice. Pozostały do wybudowania: świetlica w Sławkowie, ponieważ jest bardzo mała  jak 

i w Pierławce. Nie nadaje się do remontu. Musimy poszukać pieniędzy.  

Kolejna rzecz to darmowa komunikacja, sprawdziła się do Księżego Dworu. Mowa  

o miejscowościach skupionych wokół miasta, bo nikt nie będzie obiecywał, że ta 

komunikacja będzie jeździła od Petrykóz po Jankowice. W tej chwili nie ma takiej 

możliwości, ale  na początku chcielibyśmy te najbliższe miejscowości objąć, może zaczniemy 

od Kisin bo jest to najkrótszy odcinek. Operatorem komunikacji jest pan Burmistrz, on będzie 

wiodącą rolę. Chciałbym, abyśmy przy współpracy z panem burmistrzem zataczali coraz 

większy krąg naszych miejscowości. Nie mówię o tym, aby autobus kursował pięć razy, ale 

chociaż dwa razy rano i dwa razy popołudniu, aby dzieci pojechały do szkoły, osoby starsze 

do lekarza i miały powrót.  
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Następna rzecz to produkcja wielkotowarowa zwierząt. Poczyniliśmy wiele rzeczy, aby 

 wybudowano jak najmniej kurników. W planie zagospodarowania przestrzennego są wpisane 

wielkie powierzchnie, które ma Agencja albo po dawnych gospodarstwach rolnych.  Jest to 

największe zagrożenie, że tam można je postawić. Będziemy się przyglądali, będziemy 

musieli nadal zmieniać plan zagospodarowania przestrzennego, aby jak najmniej u nas 

postawiono. Nie jestem przeciwko rolnikom, jeden kurnik czy docelowo dwa,  oczywiście 

musimy się zgodzić, że jesteśmy mieszkańcami gminy Działdowo, gminy wiejskiej, są 

rolnicy, muszą gdzieś żyć. Zazwyczaj najwięcej pretensji mają mieszkańcy, którzy 

przeprowadzają się do nas. Wiedzą, że przeprowadzają się na gminę wiejską i że takie rzeczy 

będą powstawały. Problem jest w Malinowie. Kilka razy byłem w Kozłowie, jeszcze przed 

wyborami na ten temat rozmawiałem. Poruszono ten problem w miejscowości Gąsiorowo. 

Gdzieś poza granicami gminy Działdowo chcą stawiać kurniki. Umówię się z panem Wójtem 

z Dąbrówna, ponieważ jest to teren gminy Dąbrówno.  

Następna rzecz to dożywianie dzieci w szkołach: w kampanii wyborczej obiecano. Urzędnicy 

przygotowują się do programu rządowego. Dokładnie jeszcze nie wiem jak to wygląda. Pani z 

GOPS niedługo będzie uczestniczyła w spotkaniu i na pewno przekaże. Chciałbym 

pobudować chociaż jedną stołówkę. Jest nadzieja, że rząd przekaże środki na ten cel. Nie 

wiadomo czy później na funkcjonowanie. Mają być pieniądze na stołówki przy szkołach, 

myślę jednak, że nas na to nie stać. Myślę, że wystarczy pobudować jedną stołówkę, jedzenie 

będzie dowożone. Na pewno będzie ono lepsze niż dowożone po 100 km.  

Następna rzecz to fundusz sołecki: jestem i będę wspierał państwa sołtysów, myślę, że radni 

też będą zgodni z tym, że chciałbym ten fundusz sołecki dla mieszkańców zostawić. Jak będą 

ustalane,  poproszę państwa sołtysów, jeśli będę mógł dojechać to chciałbym w nich 

uczestniczyć. Fundusz sołecki to dużo środków. Jedni mówią, że gdyby skumulował, je  

w jednym roku to zrobiono by coś dużego, coś co byłoby w tej gminie widać. Imprezy muszą 

też być w państwa miejscowościach, ale żeby nie kupować rzeczy bezużytecznych. 

Chciałbym z państwem w tym temacie się spotkać i porozmawiać. Jeżeli państwo będą 

przeznaczać środki na przykład na chodnik to chciałbym abyście od nas też dostali pieniądze. 

Powiedzmy w nagrodę za to, że przeznaczacie środki na porządną rzecz a nie na przejedzenie.  

Kolejna rzecz to realizacja programów  skierowanych do osób starszych, co zależy od 

programów rządowych. Jeśli będą pieniądze to chciałbym zrobić to w taki sposób, aby nie 

wozić starszych ludzi  z jednej strony gminy na drugą. Jest możliwość, są świetlice, myślę, że 

będzie można coś z tych programów zrobić. 

Proszę państwa nawiązanie współpracy z innymi samorządami, przede wszystkim jak 

powiedziałem wcześniej z panami starostami. Rozmawiałem na temat autobusów, wiecie, że 
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Mobilis niedługo nie będzie jeździł, myślę, że rok, dwa i koniec, więc jakąś alternatywę 

trzeba stworzyć. Myślę, że to już jednak będzie po stronie pana Starosty i Wicestarosty  

i myślę, że coś zaproponują. Może na bazie naszych autobusów, dowożących dzieci  

w gminie.     

Temat szkoły, wiecie państwo ile dokładamy do szkół. Powiem tak, pomysłu na ten temat nie 

mam, spotkamy się, będziemy rozmawiać. Proponuję debatę na temat szkół. Chciałbym, aby 

wszystkie szkoły zostały , w jakiej formie mają zostać tego jeszcze nie wiemy. Musimy 

zastanowić się nad tym. Z jednej strony mieszkańcy chcą , aby wszystkie szkoły zostały. Jeśli  

zostają to muszą być klasy łączone, więc z drugiej strony nas atakują, dlaczego klasy łączone. 

Proszę państwa, nie może być tak, że jeden nauczyciel  będzie uczył dwie, trzy osoby. 

 Z całym szacunkiem do kadry pedagogicznej, ale gmina tego nie wytrzyma. Spotkamy się 

wspólnie, rada, państwo dyrektorzy.  Porozmawiamy jak wyjść z tego problemu. Dopłata 

środków gminnych z roku na rok wzrasta. Przynajmniej ją zahamować, aby nie wzrastała. 

Jeśli będzie wzrastała, nic innego nie zrobimy. Oświata jest bardzo ważną dziedziną bo tam 

kształcą się nasze dzieci, ale musimy podejść do tego racjonalnie. Chciałbym, aby wszystkie 

szkoły w gminie Działdowo były.  

Mam pomysł organizowania corocznej imprezy masowej, chciałbym raz na rok w gminie 

Działdowo, w jakiejś miejscowości, w tej chwili przychodzi mi na myśl tylko Ruszkowo, bo 

tam jest duże boisko, największa powierzchnia do takich imprez.  

Nie mamy tyle pieniędzy ile państwu zaproponowałem, dlatego musimy stworzyć silny 

zespół do pozyskiwania pieniędzy. Taki zespół stworzymy, myślę, że od pierwszego stycznie 

będzie działał, nie wiem jeszcze kto będzie w nim pracował. Będzie to moje oczko w głowie, 

aby gmina pozyskiwała jak najwięcej środków, abyśmy to zrobili o czym powiedziałem. Bez 

środków z zewnątrz to 20% tego co powiedziałem. Liczymy na pieniądze zewnętrzne  

i zaangażowanie pracowników. Jeżeli będzie pisany wniosek a będzie dotyczył na przykład 

Gopsu czy oświaty, te panie będą uczestniczyły w pisaniu wniosków z tą grupą. One też mają  

pewną wiedzę, ale chciałbym, aby różne wnioski, od szkół po budowę boisk, o czym nie 

powiedziałem, pojawiły się.  

Proszę państwa, na następnej sesji złożę wniosek do rady gminy o likwidację straży gminnej. 

Rozumiem, że tam pracują ludzie, jest to około 150 000 zł, nie wiem czy się mylę, ale taki 

wniosek złożę. Na dzień dzisiejszy czy potrzebna jest straż czy nie, możemy rozmawiać, ale 

powiem szczerze szukamy pieniędzy.  

W tej chwili prowadzony jest program zdrowotny, Dentobus, dotrze do każdej szkoły. Pracują 

panie z Fundacji Ronalda McDonalda, odnoście badań w kierunku chorób nowotworowych. 

Jest program rządowy, który do końca nie dotyczy gminy -Czyste powietrze, ale są telefony, 
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mieszkańcy oczekują pomocy. Nikt faktycznie się tym w gminie nie zajmuje. Wyznaczę 

pracownika, który się tym zajmie i jeśli będzie potrzeba będzie pomagał. Rozmawiałem  

z panem, który będzie to pilotował poprzez urząd  marszałkowski, więc jeszcze w tym roku 

zrobimy spotkanie z tym panem, państwa powiadomię. Poproszę, aby sołtysi powiadomili 

mieszkańców. Są to pieniądze na ocieplenie, wymianę pieców. Chciałbym, abyście państwo 

jakąś pomoc uzyskali. 

 Gops w tym roku zajmuje się projektem, pod koniec roku miała być mała choinka dla 

mieszkańców, którzy w tym projekcie uczestniczą. Spotkałem się z panią kierownik Gopsu, 

GOKiS i Oświaty. Chcemy stworzyć pilotażowy projekt, 5 stycznia. Pani kierownik wysłała 

informację o zapisach do szkół. Na razie zapisy do klas trzecich. Jest to ponad 500 osób, nie 

wiadomo ile się zgłosi. Chciałbym, aby w przyszłości taka choinka dla dzieci raz w roku była. 

Dzieci dostaną paczki, będzie animator, muzyka. Serdecznie państwa zapraszam.  

Mam nadzieję, że będzie mi się z państwem dobrze współpracowało. Jestem otwarty  

i chciałbym z państwem wszystkimi współpracować, z państwem radnymi, sołtysami, abyśmy 

spełniali oczekiwania mieszkańców Niedługo wybory sołtysów. Chciałbym abyście się 

państwo w to życie gminy włączyli. Jeszcze raz wszystkim państwu dziękuję.  

Starosta P.Cieśliński: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Wójcie, Szanowni 

Państwo: jeśli państwo pozwolą to przede wszystkim pogratulujemy w imieniu   wszystkich 

radnych powiatu, urzędu powiatowego, radnym, którzy zostali wybrani jak również 

ukonstytuowani, czyli pani przewodniczącej i paniom wiceprzewodniczącym. Gratuluję 

wszystkim jeszcze raz a przede wszystkim gratuluję panu Wójtowi. To wydającym się długim 

expose jest krótkim bo myślę, że na kilkunastu stronach zebrałyby się  pomysły, które ma 

nowy Wójt. Będzie miał pięć lat, żeby to realizować. Tego czasu jest dość dużo więc te 

expose co roku pewnie będzie przedstawiał i plany na bieżący rok, ale myślę, że tak powinno 

być. Jeszcze raz chciałbym panu Wójtowi podziękować za osiągnięty wynik i wybór na 

Wójta. Jednocześnie chciałbym w imieniu własnym, pana Wicestarosty i radnych Rady 

Powiatu Działdowskiego zadeklarować udział Powiatu Działdowskiego w inwestycjach, na 

terenie gminy Działdowo, oczywiście tych , które będą wspólnie realizowane jak i również 

pomoc we wszystkich sprawach, które będą dotyczyły gminy Działdowo. Jak to mówią  

koszula jest zawsze bliższa ciału i ten sentyment pozostanie. Myślę, że nie będzie tak źle, 

dlatego deklaracja nasza jest bardzo poważna i myślę, że będzie daleko sięgającą deklaracją. 

Będziemy próbowali zmienić sposób prowadzenia dialogu między gminami a powiatem jak 

również pewne inwestycyjne zadania będą wspólnie uzgadniane między wójtami, 

burmistrzami, szczególnie drogowe. Słyszeliście państwo deklaracje ze strony pana Wójta, 

również nasza deklaracja, że będziemy wspólnie współfinansować inwestycje drogowe 
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pozyskując oczywiście środki zewnętrzne. Wiadomo, że jeśli nie będzie tych środków 

zewnętrznych  nie będziemy mogli zrealizować inwestycji.  Jeszcze raz proszę państwa 

gratuluję wszystkim radnym wyboru, panu Wójtowi no i cóż przede wszystkim spokojnej 

pracy bo miła to ona nie zawsze jest, ale spokojnej pracy. Myślę, że jeśli rada będzie się 

nawzajem wspierała i będzie prowadziła między sobą dialog konstruktywny, merytoryczny to 

będą tego efekty. Jeszcze raz wszystkiego dobrego.  

Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak: w imieniu rady również składam gratulacje 

nowemu Staroście.  

Wicestarosta M.Brandt: panie Wójcie, szanowni radni, prezydium rady, szanowni goście 

zaproszeni, obecni tu na sali.  Jest mi niezmiernie miło, że mogłem wraz z panem Starostą 

życzyć udanej, owocnej kadencji. Jak powiedział pan Starosta bardzo obszerny był program  

i powiem, że ambitny panie Wójcie. Mam nadzieję, że przynajmniej w połowie pan go 

zrealizuje. Pięć lat to może długi okres, ja mam za sobą doświadczenie jako wicestarosta  

i wiem, że te plany są uzależnione przede wszystkim od pozyskania środków zewnętrznych. 

Życzę zatem państwu, żeby tych środków zewnętrznych, zarówno rządowych jak  

i unijnych pozyskali państwo jak najwięcej, bo dzięki temu będzie możliwa współpraca,  

o której wspominał pan Wójt, pan Starosta, a więc integrować się w inwestycjach drogowych, 

ale dla nas jest to także rozwój szkolnictwa zawodowego. Państwo przygotowujecie dzieci dla 

nas. Jest nam niezmiernie miło, że państwo jesteście kowalami tego pierwszego rzutu 

edukacyjnego oświaty, ale my musimy również myśleć o tym, że to kształcenie jest. Pan 

Starosta, wiem, że sercem i zapewne ciałem jest przywiązany do gminy, natomiast my 

musimy pamiętać, że powiat to także inne gminy i zrównoważenie tego rozwoju, o którym 

mówiłem w swoich programach wyborczych musi następować w sposób rozważny  

i rozsądny. Ja jestem przekonany, że  taka współpraca będzie i z tą gminą, bo na to liczymy 

jako samorządowcy powiatu, bo dzięki temu porozumieniu, którego nam zawsze brakowało 

 w naszej pracy samorządu powiatu jest możliwe osiąganie lepszych i bardziej owocnych 

wyników. Życzę zatem państwu, aby nie była to łatwa, lecz ciężka ale owocna praca. 

Wszystkiego najlepszego.  

Wójt Gminy M.Zieliński: proszę państwa, zapomniałem, przeoczyłem. Rozmawialiśmy  

o współpracy ze Starostwem. Pierwsza współpraca już nastąpiła. Po przetargu, odcinek,  

o którym państwo radni poprzedniej kadencji wiedzą, od huty do mostu, jest droższy  

o 250 000 zł. My nie dołożymy bo nie mamy na razie z czego. Pan Starosta powiedział, że 

dołoży.   

Przewodnicząca Rady K.Wasiak udzieliła głosu Sekretarzowi Gminy J.Świniarskiemu:  
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Sekretarz Gminy: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, Panie Starosto, chciałbym 

złożyć serdeczne gratulacje wyboru na funkcję Starosty, ale dzisiaj po raz ostatni chciałbym 

zwrócić się do pana słowem panie Wójcie. Panie Wójcie w imieniu wszystkich pracowników 

urzędu gminy serdecznie dziękujemy za te wszystkie lata współpracy, życzymy przede 

wszystkim zdrowia, spełnienia marzeń no i samych sukcesów na tym nowym odcinku pracy.  

Pozwólcie również, że zwrócę się do naszego nowego Wójta, Panie Wójcie, w imieniu 

wszystkich pracowników urzędu serdecznie gratuluję objęcia funkcji Wójta. Życzymy 

zdrowia, wszelkiej pomyślności, spełnienia marzeń oraz zamierzonych celów.    

Sekretarz Gminy złożył również gratulacje i życzenia Przewodniczącej Rady K.Wasiak.  

Przedstawicielom władz samorządowych wręczono kwiaty.  

Następnie delegacje Sołtysów, Dyrektorów szkół, kierownicy jednostek organizacyjnych 

gminy złożyli gratulacje i  wręczyli kwiaty przedstawicielom nowych władz.  

 

Ad.pkt 8 

Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca Rady K.Wasiak o godz. 12.30 

zamknęła obrady  I Sesji Rady Gminy Działdowo. 

 

Przewodniczyli obradom: 

     Prowadząca obrady                                        Przewodnicząca Rady  

           Radna Senior                                                     Krystyna Wasiak 

       Krystyna Roman    

 

 

Protokołowała:  

Marta Nazarewicz 

 

Przebieg sesji w pełni odzwierciedla nagranie audiowizualne z I Sesji Rady Gminy Działdowo 

z dnia 23 listopada 2018 r. 

 

 


